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Zápis č. 4/2018 
z jednání nově zvolené Ústřední odborné komise chovatelů drůbeže  

a Kontrolní komise sekce chovatelů drůbeže,  

jež se konalo dne 23. června 2018 v Kolíně 

 
Přítomni: 

 ÚOK CHD: Miloslav Hertl, Jiří Král (od bodu č. 2), Ivan Pavel, Václav Rohrer ml., Jakub 

Šedivý, Josef Vilhelm, Peter Žuffa (účast 100 % - jednání bylo usnášeníschopné) 

 Kontrolní komise: Vladimír Eisenreich, Jaroslav Kalaš, JUDr. Mikuláš Papoušek 

 Výbor Sboru posuzovatelů drůbeže: Ivan Pavel 

 Tajemnice ÚOK CHD: Eliška Stejskalová 

 Host: Pavel Hrubeš 

 

PROGRAM: 

1. Úvod, navázání na činnost předešlé ÚOK CHD 

2. Rozdělení kompetencí v nové ÚOK CHD 

3. Plán práce do konce roku 2018 

4. Činnost Kontrolní komise sekce chovatelů drůbeže 

5. Různé, diskuse, závěr 
 

Ad 1) Úvod, navázání na činnost předešlé ÚOK CHD 

     Zasedání nechal svolat e-mailem rozeslanou pozvánkou Josef Vilhelm, nový předseda 

ÚOK CHD. Přivítal přítomné a na úvod uvedl, že nově zvolená ÚOK CHD bude navazovat 

na práci té předešlé – smyslem není znegovat všechna dřívější opatření. Vyzval přítomné ke 

konstruktivnímu jednání a ochotě spolupracovat, byť názory na věc nemusejí být vždy 

shodné. Dále celé jednání vedl. Navržený program byl schválený beze změn. Pořízením 

zápisu byla pověřena Eliška Stejskalová, ověřovateli zápisu byli jmenováni Peter Žuffa, Jakub 

Šedivý a Václav Rohrer ml., zápis bude vyhotovený dle Pravidel pro zpracování zápisů 

v ČSCH.  

     Pavel Hrubeš zdůraznil význam plemenářské práce a uvedl, že pro složitost nové Směrnice 

pro kontrolované chovy čistokrevných plemen drůbeže bude možné letos uznávat pouze 

evidované chovy. Následovala kontrola ukládacích bodů usnesení z třetího letošního jednání 

předešlé ÚOK CHD (body trvalé, do odvolání, nejsou kontrolovány při každém zasedání): 

- USNESENÍ DR 18/3/2/1: ÚOK CHD pověřuje Ivana Pavla konečnou úpravou Seznamu 

plemen a rázů drůbeže uznaných v ČR, zapracováním dodatků, úprav a změn vzešlých 

ze školení posuzovatelů drůbeže a jednání ÚOK CHD. Termín plnění – do 30. 6. 2017. 

(SPLNĚNO, seznam je zpracovaný, s konečnou verzí bude dne 23. 6. 2018 seznámený 

Výbor Sboru posuzovatelů drůbeže a standardová komise.) 

- USNESENÍ DR 18/3/3/1: Ústřední volební konferenci delegátů sekce chovatelů drůbeže 

2018 bude řídit Josef Vilhelm, do návrhové komise bude za ÚOK CHD  navržen 

Jaroslav Kalaš, do mandátové Tadeáš Jokiel, do volební Josef Škoda, volby bude 



moderovat Josef Blažek, časový limit pro představení jednotlivých kandidátů bude dvě 

minuty. (SPLNĚNO.) 

- USNESENÍ DR 18/3/3/2: ÚOK CHD schvaluje program Ústřední volební konference 

delegátů sekce chovatelů drůbeže 2018 a návrh rozpočtu ÚOK CHD na rok 2019, jenž 

bude předložený konferenci. (SPLNĚNO.) 

- USNESENÍ DR 18/3/3/4: ÚOK CHD schvaluje doporučení Komise pro přípravu voleb 

připravit volební lístky tak, že územním organizacím ČSCH s počtem hlasů do 10 

(včetně deset), budou vydány lístky s počtem těchto hlasů. U územních organizací 

s počtem 11 a více hlasů, budou vydány dva hlasovací lístky – jeden s počtem 10 a 

druhý s počtem hlasů nad 10. Důvodem je zachování anonymity hlasování a zároveň 

zajištění časově přijatelného průběhu voleb. (SPLNĚNO.) 

- USNESENÍ DR 18/3/4/2: ÚOK CHD schvaluje vyplacení poměrné části paušálních 

odměn pro funkcionáře (určené na rok 2018) pro stávající ÚOK CHD. (SPLNĚNO.) 

USNESENÍ DR 18/4/1/1: ÚOK CHD schvaluje navržený program jednání; zápis z jednání 

ÚOK CHD č. 4/2018 zpracuje Eliška Stejskalová, ověření zápisu provedou dle Pravidel pro 

zpracování zápisů v ČSCH: Peter Žuffa, Jakub Šedivý a Václav Rohrer ml. Schváleno šesti 

hlasy. 

USNESENÍ DR 18/4/1/2: Seznam plemen a rázů drůbeže uznaných v ČR, zpracovaný Ivanem 

Pavlem a dne 23. 6. 2018 projednaný a schválený standardovou komisí a výborem Sboru 

posuzovatelů drůbeže, platný od 1. 7. 2018, bude od tohoto data vyvěšený na webu ČSCH. 

Schváleno šesti hlasy.   

USNESENÍ DR 18/4/1/3: ÚOK CHD ukládá standardové komisi dokončit k 1. 7. 2018 

sumarizaci nových standardů a změn pro vydání dodatku ke Vzorníku plemen drůbeže. 

Schváleno šesti hlasy.  

 

Ad 2) Rozdělení kompetencí v rámci nové ÚOK CHD 

     Josef Vilhelm  přednesl návrh kompetencí, sestavený jednak na základě toho, jak se 

kandidáti prezentovali na Ústřední volební konferenci delegátů sekce chovatelů drůbeže nebo 

z jejich předpokládaného zájmu o problematiku. Návrh kompetencí některých členů byl 

rozšířen či blíže specifikován: 

 Josef Vilhelm – předseda ÚOK CHD: koordinace činnosti, spolupráce s ÚVV ČSCH, s 

ostatními chovatelskými sekcemi a s Redakcí časopisu Chovatel, ekonomické 

záležitosti; 

 Ivan Pavel – místopředseda ÚOK CHD: plemenářská práce, koordinace uznávacího 

řízení kontrolovaných chovů, genetické zdroje, spolupráce s Radou Plemenné knihy 

drůbeže; 

 Miloslav Hertl: výstavnictví, testování drůbeže; 

 Jiří Král: propagace, pořadatelská činnost, výstavnictví, příprava adeptů na posuzovatele 

drůbeže; 

 Václav Rohrer ml.: spolupráce s kluby - včetně evidenčních záležitostí, statistické 

vyhodnocení posuzovatelské činnosti; 

 Jakub Šedivý: práce s mladými chovateli, spolupráce při realizaci Olympiády mladých 

chovatelů, spolupráce s Komisí pro práci s mladými chovateli ÚVV ČSCH, příprava 

adeptů na posuzovatele drůbeže; 

 Peter Žuffa: zastupování sekce v Evropském chovatelském svazu, mezinárodní 

spolupráce, propagace českého chovatelství v zahraničí, kontaktní osoba pro přípravu 

EV 2024.  

     Poté Josef Vilhelm zrekapituloval některé pasáže z Organizačních řádu sekce chovatelů 

drůbeže, především jmenování pracovních komisí ÚOK CHD. Vzhledem k nově zvolené 

ÚOK CHD bylo nutné stávající pracovní komise potvrdit či jmenovat nové. Sedmičlenná 

standardová komise byla potvrzena v dosavadním složení, a to vzhledem k rozpracovanému 

dodatku Vzorníku plemen drůbeže. Komise pro přípravu adeptů byla z části obnovena a nově 

jmenována.  



    Obšírně bylo jednáno k nutnosti testovat užitkové vlastnosti čistokrevných plemen drůbeže. 

Jednání s několika středními zemědělskými školami nepokročilo kupředu z důvodu nutnosti 

investovat do takovéto testovací stanice finanční prostředky, jež školy neměly k dispozici. 

Diskutováno bylo k možnosti vložit do takovéto testovací stanice finanční prostředky ČSCH a 

vložené investice si  takzvaně „odbydlet“. V úvahu přicházejí další jednání se SZeŠ 

Lanškroun.  

    Zodpovězen byl dotaz na propagační voliéry čistokrevné drůbeže v ZOO PARKU Vyškov; 

bylo vysvětleno, že ze strany tohoto zařízení nebyla drůbeži věnována patřičná pozornost, 

především nebyla řešena veterinární prevence. Uhynulou drůbež ÚOK CHD sice pravidelně 

doplňovala, nicméně řešení této opakující se situace a neustálý dovoz nových zvířat nebyl pro 

ÚOK CHD již dále akceptovatelný.  

     Znovu bylo jednáno k plemenářské práci v chovech. Diskutováno bylo k nové Směrnici 

pro kontrolované chovy čistokrevných plemen drůbeže a její návaznost na tzv. plemenářský 

zákon. Část členů ÚOK CHD zastávala názor, že pro složitost této směrnice není zájem o 

kontrolované chovy. Druhá skupina členů ÚOK CHD vysvětlovala, že bez plemenářské 

evidence není možné plemenářskou práci dělat. Bagatelizování plemenářské práce není na 

místě. Tak jako na Ústřední volební konferenci delegátů sekce chovatelů drůbeže zazněl i zde 

názor, že problém je v přístupu lidí a nikoliv ve směrnici. S přijetím nové Směrnice pro 

kontrolované chovy čistokrevných plemen drůbeže pozbyla platnost směrnice předešlá. 

(Poznámka – není potřeba rušit ani jedno z usnesení ÚOK CHD z roku 2014, protože se týká 

pouze zmiňovaného roku. Znění: Usnesení DR 14/2/7/2: Při uznávacím řízení kontrolovaných 

chovů drůbeže v roce 2014 uhradí každý chovatel posuzovateli náklady na cestovné a 

posudečné. Vystavené potvrzení zašle společně s podklady o svém chovu na adresu Plemenné 

knihy drůbeže. Poté mu budou náklady uhrazeny z rozpočtu ÚOK CHD.)  

USNESENÍ DR 18/4/2/1: ÚOK CHD schvaluje rozdělení kompetencí v rámci ÚOK CHD a 

zveřejnění seznamu na webu ČSCH. Schváleno všemi hlasy.  

USNESENÍ DR 18/4/2/2: ÚOK CHD potvrzuje složení standardové komise: Bc. Zdeněk 

Dráb, Jaroslav Kalaš, Mgr. Václav Nedělka ml., Ivan Pavel, Ing. Iveta Prombergerová, 

Ph.D., Ladislav Štolba, Peter Žuffa. Schváleno všemi hlasy.  

USNESENÍ DR 18/4/2/3: ÚOK CHD schvaluje Komisi pro přípravu adeptů: Bc. Zdeněk 

Dráb, Jiří Král, Mgr. Václav Nedělka ml., Jakub Šedivý, Ladislav Štolba. Schváleno všemi 

hlasy.  

 

Ad 3) Plán práce do konce roku 2018 

    Vzhledem k objemu finančních prostředků, určených na cestovní náklady, není možné 

svolávat jednání ÚOK CHD každý měsíc, jak bylo některými členy ÚOK CHD navrhováno. 

Bylo ujednáno, že nová ÚOK CHD se sejde do konce roku 2018 ještě dvakrát. Maximum 

možných záležitostí se bude řešit operativně elektronicky.  

USNESENÍ DR 18/4/3/1: ÚOK CHD absolvuje do konce roku 2018 ještě dvě zasedání – 

jedno v září a druhé v období mezi CV Chovatel 2018 a Valnou hromadou ČSCH 2018. 

Schváleno všemi hlasy.  

      

Ad 4) Činnost Kontrolní komise sekce chovatelů drůbeže 

     Miloslav Hertl, bývalý předseda Kontrolní komise sekce chovatelů drůbeže (dále jen KK), 

informoval nové členy, že KK provádí kontrolu činnosti a kontrolu hospodaření ÚOK CHD. 

Minulá KK prověřovala také činnost posuzovatelů (vyplňování oceňovacích lístků, 

vystavování stvrzenek za posuzování), dávala návrhy na pořízení drobného movitého majetku 

(dataprojektor) a návrhy na výši příspěvků za klubová zvířata vystavená na celostátní výstavě 

mláďat (dále jen CVM) a celostátní výstavě drobného zvířectva (dále jen CV). Bylo ujednáno, 

že na zasedání ÚOK CHD bude zvána celá nová KK, ovšem za podmínky, že nevzniknou 

vícenáklady na cestovné (poznámka - běžně se jednání účastní s hlasem poradním pouze 

předseda KK).   



USNESENÍ DR 18/4/4/1: ÚOK CHD schvaluje, aby na každé zasedání ÚOK CHD byli zváni 

všichni členové Kontrolní komise sekce chovatelů drůbeže, a to za předpokladu, že tímto 

nevzniknou žádné další vícenáklady na cestovné. Termín platnosti – s okamžitou platností. 

PRO – 6, ZDRŽEL SE – 1.  

 

Ad 5) Různé, diskuse, závěr 

     Obšírně diskutováno bylo k posuzování drůbeže na CVM a CV a k pozdnímu odevzdávání 

soupisových archů. Ivan Pavel vysvětlil složitost delegování, řada delegovaných posuzovatelů 

delegaci nemůže z různých důvodů přijmout. Z důvodu pozdní uzávěrky přihlášek na CV je 

katalog pro delegaci posuzovatelů poskytován značně pozdě. Zmíněna byla nutnost dodržovat 

výstavní podmínky a místo původně nahlášených plemen nedodávat jiná plemena. Byl 

vysloven názor, že na speciální výstavy klubů, jež by si zasloužily více prostoru a 

zootechnické posouzení zvířat, není CV vhodná. Bylo doporučeno, aby kluby na CV zřídily 

pouze propagační expozice. Nakonec Josef Vilhelm vyzval přítomné, aby vystoupili 

s různými podněty: 

- Jakub Šedivý: upozornil na absenci svazových líhní, jež je třeba podpořit; 

- Josef Vilhelm: uvedl, že objem finančních prostředků je omezený, doba svazových líhní 

je již pryč; 

- Jiří Král: konstatoval, že těžko ovlivníme činnost komerčních líhní; cestu vidí v tom, 

nabídnout na CVM a CV k prodeji větší množství čistokrevné drůbeže; 

- Ivan Pavel: vysvětlil, že líhně jsou sice komerční, ale proti líhnutí nečistokrevné drůbeže 

je možné se ohradit u plemenářské inspekce; 

- JUDr. Mikuláš Papoušek: vysvětlil, že líhně musejí respektovat nařízení zákona, není ale 

zakázáno líhnout nečistokrevnou drůbež; 

- Vladimír Eisenreich: vyslovil souhlas předešlým názorem; 

- Jaroslav Kalaš: doporučil věnovat pozornost snižující se chovatelské vzdělanosti, od níž 

se odvíjí i podceňování důležitosti plemenářské práce; 

- Miloslav Hertl: konstatoval, že si od správce svazového majetku vyžádá přesný soupis 

výstavního fundusu na drůbež; 

- Václav Rohrer ml.: připomněl, že by se měla řešit neochota některých posuzovatelů 

akceptovat změny v posuzování a jejich nevůle se dále vzdělávat. Uvedl, že na CV by 

měli posuzovat pouze posuzovatelé, kteří odvedou práci včas. Delegovat by měl 

předseda výboru Sboru posuzovatelů drůbeže, ale nezvat na CV posuzovatele, kteří jsou 

známí svou neschopností včas odevzdat práci;  

- Peter Žuffa: avizoval zvýšení registračního poplatku v EE na částku 150,- €; 

- Pavel Hrubeš: upozornil na množství nových barevných rázů u některých plemen, které 

nejsou popsány ve Vzorníku plemen drůbeže (poznámka – vše bude upřesněno 

v Seznamu plemen a rázů drůbeže uznaných v ČR a v dodatku stávajícího vzorníku); 

- Eliška Stejskalová: připomněla, že po nabytí účinnosti evropského nařízení týkajícího se 

hospodářských zvířat může dojít ke změnám ve Směrnici pro činnost kontrolovaných 

chovů čistokrevných plemen drůbeže; 

     Diskuse se rozvinula k účasti náhradníka na jednáních ÚOK CHD. Po volbách v roce 

2013 jeden z nově zvolených členů ÚOK CHD avizoval, že z pracovních důvodů je nucen 

odstoupit. Jednání se účastnil, a to na základě přijatého usnesení, náhradník a v roce 2014 

byl na konferenci tento náhradník zvolen za člena ÚOK CHD. JUDr. Mikuláš Papoušek 

vysvětlil, že ze stávající ÚOK CHD nikdo neodstoupil, takže není důvod náhradníka zvát, 

opatření nemá ani oporu v zákoně. Nastane-li situace, že někdo z členů ÚOK CHD odstoupí, 

je možné v současnosti ihned náhradníka kooptovat.  

     Znovu bylo navrženo, aby bylo samostatným usnesením ošetřeno zastupování ÚOK 

CHD na jednáních Rady Plemenné knihy drůbeže, navrženi byli: Ivan Pavel, Eliška 

Stejskalová a Josef Vilhelm.  



USNESENÍ DR 18/4/5/1: Na jednáních Rady Plemenné knihy drůbeže budou ÚOK CHD 

zastupovat: Ivan Pavel, Eliška Stejskalová a Josef Vilhelm. Termín plnění – s okamžitou 

platností. Schváleno všemi hlasy.  

USNESENÍ DR 18/4/5/2: Ivan Pavel, předseda výboru Sboru posuzovatelů drůbeže, 

zpracuje do 31. 7. 2018 předběžnou delegaci posuzovatelů drůbeže na CV Chovatel 2018. 

Tito vytipovaní posuzovatelé budou následně s předběžnou delegací seznámeni. Schváleno 

všemi hlasy.  

 

    Po skončení zasedání ÚOK CHD se konalo společné jednání standardové komise a výboru 

Sboru posuzovatelů drůbeže.     

 

 

                                                                                       Josef VILHELM, v. r. 

                                                                             předseda ÚOK chovatelů drůbeže 
 

 

 

 

 Zapsala: Eliška Stejskalová 

 K ověření předáno: dne 29. 6. 2018 

 Ověřování ukončeno dne: 2. 7. 2018 

 Zápis bude ihned po ukončení ověřování e-mailem odeslán ÚOK CHD a KK, bude vyvěšen na webu 

ČSCH, v časopise Chovatel budou zveřejněny pouze body usnesení.  


